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KOMPLETTERINGAR 
 
Ärende 2 – nyval i regionfullmäktige (behandlas som första ärende)  
Omedelbar justering önskas 
 

• Ny ledamot i Regionfullmäktige 2016-12-19 – 2018-10-14 (efter Conny Kristensen 
Gahnström, S)  
(S) Filip Reinhag, Bro Suderbys 439, 621 73 Visby 

 

• Ny ersättare i Regionfullmäktige 2016-12-19 – 2018-10-14 (efter Filip Reinhag, S)  
(S) Emma Cederlund, Furugatan 118, 621 44 Visby 

 

• Ny ledamot i Regionfullmäktige 2016-12-19 – 2018-10-14 (efter Marianne 
Danfjorden, SD)  

 (SD) Rasmus Myrvälder, Stenkyrka Sudergårds 167, 624 42 Tingstäde 
  
Ärende 26 - Avsägelser och val 
Omedelbar justering önskas 

Avsägelser i regionfullmäktige  

• Rasmus Myrvälders (SD) avsägelse från uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige 

• Lisa Blochmanns (C) avsägelse från uppdraget som ledamot i regionfullmäktige 

• Emma Cederlund (S) avsägelse från uppdraget som ersättare i regionfullmäktige 

Avsägelser och förslag från partierna:  
 
a) Nyersättare i byggnadsnämnden 2016-12-19 – 2018-12-31 

(efter Karin Gardell, MP) 
 (MP) Jörgen Renström, Tranhusgatan 43, 621 55 Visby 
  att inträda vid förhinder för ordinarie i MP-gruppen 
 
b) Ny ersättare i Viltförvaltningsdelegationen 2016-12-19 – 2017-12-31 

(efter Sixten Anna Johansson, V)  
 (V) Jörgen Benzler, Sjonhem Åkre 154, 622 44 Romakloster 
  att inträda vid förhinder för Bo Hammar 
 
c) Carina Grönhagens (S) avsägelse från uppdraget som ombud till bolagsstämma i Gotlands 

Stuveri AB 
 
d) Ny ersättare i Odinska donationsfonden 2016-12-19 – 2018-12-31 

(efter Carin Amlinger, V)  
 (V) Berit Granberg, Linde Salands 708, 623 57 Hemse 
 
 



 
 
e) Anders Holstenssons (V) avsägelse från uppdraget som ersättare i byggnadsnämnden 
 
f) Ny ersättare i byggnadsnämnden 2016-12-19 – 2018-12-31 

(efter Anders Holstensson, V)  
 (V) Eva Katarina Nobling, Barlingbo 175, 621 78 Visby 
  att inträda vid förhinder för Tore Tillander 
 
g) Lisa Blochmanns (C) avsägelse från uppdraget som ledamot i barn- och 

utbildningsnämnden 
 
h) Anne Fowlers (V) avsägelse från uppdraget som ersättare i tekniska nämnden 
 
i) Ny ersättare i tekniska nämnden 2016-12-19 – 2018-12-31 

(efter Anne Fowler, V)  
 (V) Joan Sundin, Lännavägen 17 B, 621 56 Visby 
  att inträda vid förhinder för ordinarie i V-gruppen 
 
j) Blerina Rabushajs (MP) avsägelse från uppdraget som ledamot i gymnasie- och 

utbildningsnämnden 
 
k) Ny ledamot i gymnasie- och utbildningsnämnden 2016-12-19 – 2018-12-31 

(efter Blerina Rabushaj, MP)  
 (MP) Heidi Plisch, Gutevägen 25, 621 46 Visby 
 
l) Rolf K Nilssons (M) avsägelse från uppdraget som ledamot i kultur- och 

fritidsnämnden 
 
m) Ny ledamot i gymnasie- och utbildningsnämnden 2016-12-19 – 2018-12-31 

(efter Bo Björkman, S)  
 (S) Ulla-Brithe Jacobsson, Lärbrovägen 10, 621 43 Visby 
 
n) Ny ersättare i gymnasie- och utbildningsnämnden 2016-12-19 – 2018-12-31 

(efter Ulla-Brithe Jacobsson, S)  
 (S) Tommy Marquart, Högklint Högklintsvägen 22, 621 61 Visby 
 
o) Nytt ombud till bolagsstämman för Gotlands stuveri AB 2016-12-19 – 2018-12-

31 (efter Carina Grönhagen, S) 
 (S) Leif Dahlby, Haga Tvärgrand 6, 621 50 Visby 
 
p) Ny ersättare för ombudet till bolagsstämman för Gotlands stuveri AB 2016-12-19 

– 2018-12-31 (efter Leif Dalhlby, S) 
 (S) Bertil Eneqvist, Stånga Öterllings 350, 623 60 Stånga 
   
 
 
Ärende 39 
 
1 Motion 
7 Interpellationer 
 
 
 
ORDFÖRANDEN 



 

 

 

Från: Emma Cederlund [mailto:emmen_81@hotmail.com]  
Skickat: den 16 december 2016 18:25 
Till: Lars Frank 
Ämne: SV: Komplettering 
 
Hej Lars! 
Vill här meddela att jag vill avsäga mig uppdraget som ersättare i regionfullmäktige. 
Hälsningar 
Emma Cederlund 





   
 
 
 
       
 

Visby 2016-12-19                                                                               
 
MOTION 
 
Till:   Regionstyrelsen 
 
Betreffande:  Ekonomisk stödverksamhet 
 
Ekonomiskt bistånd i form av försörjningsstöd har Socialförvaltningen (SOF) ansvar 
för enligt socialtjänstlagen. Målet är att försörjningsstödet skall vara temporärt och att 
den sökande skall bli självförsörjande så fort som möjligt.   
 
Arbetet med arbetsmarknadspolitiska insatser har tidigare skett genom samarbete  
mellan SOF och Arbetsförmedlingen.  
 
Numera har inom Region Gotland Utbildnings- och arbetslivsförvaltningen (UAF) 
ansvaret för kommunens arbetsmarknadspolitiska åtgärder att på individnivå planera 
och kartlägga hur individen snabbast kan få ett arbete, sysselsättning eller 
utbildning.. 
 
Vi anser det angeläget att man har en helhetssyn på handläggningen av dessa 
ärenden. 
  
Vår uppfattning är att hela eller delar av enheten för försörjningsstöd bör ingå  i 
UAF:s verksamhet. 
 

Därför yrkar vi: 
 
 

• att regionstyrelsen utreder hur administrationen mellan de två förvaltningarna 
kan förenklas och effektiviseras. 

 

 

Mats Hedström (M)   Margareta Benneck (M) 
 
 
 
 
 



                                                                            
 
 
 
Interpellation till regionstyrelsens ordförande Björn Jansson (S)  
 
Byggbonus för 2016 
 
 
Den rödgröna regeringen har i stora ordalag varit tydlig med att de vill 
öka bostadsbyggandet i Sverige. En av regeringens viktigaste insatser för 
att lyckas med detta är en byggbonus för att stimulera kommunerna till 
ökat byggande. Detta är en i raden av otaliga specialdestinerade 
statsbidrag. Byggbonusen är en del av 2016 års budget, förordningen 
2016:364 infördes den 21 april 2016. Syftet är att öka på byggandet hos 
kommunerna och därmed bidra till att minska bostadsbristen. 
Byggbonusen pågår mellan 2016-2018. För 2016 omfattar byggbonusen 
totalt 1,85 miljarder kronor i Sverige. 
 
Den rödgröna regionledningen på Gotland har missat att ansöka om den 
statliga byggbonus som regeringen infört. Detta är högst anmärkningsvärt 
eftersom det är samma politiska konstellation som styr både på riks och 
regionalt. Denna blunder har gjort att Region Gotland gått miste om ca 
6,1 miljoner kronor i statsbidrag!  
 
Pengarna hade till exempel kunnat användas till att projektanställa flera 
bygglovshandläggare under en tid för att jobba bort den bygglovskö som 
finns idag. Detta skulle aktivt ha gynnat Gotlands utveckling. Att missa så 
stora statsbidrag i dessa besparingstider är extremt irriterande.   
 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga dig. 
 

• Vilket är ditt ansvar för att regionen har missat att ansöka om 
byggbonus 2016? 

 
• Hur är det möjligt att detta har skett, var har det brustit? 

 
• Vilka nya rutiner kommer att införas så att detta inte upprepas? 

 
 
 
Vänge den 16 december 2016 
 
 
Lars Thomsson (C)  

 



                                                                            
 
 
 
 
Interpellation till Tekniska nämndens ordförande Tommy Gardell 
(S) 
 
 
Vi har i media noterat den oro som finns i räddningstjänstorganisationen. 
Vi ser att deltidskåren känner sig illa behandlade samtidigt som det är en 
väldigt central del av vår trygghetsorganisation på landsbygden. Det gör 
oss oroliga. 
 
Med anledning av detta undrar vi: 
 

• Vilka förutsättningar ser du att det finns att återskapa förtroendet 
för organisationen och därmed behålla den befintliga personalen?  

 
• Vilka möjligheter ser du att nyrekrytera personal till deltidskårerna 

och vilka insatser krävs för att lyckas med det? 
 
 
Vänge  2016-12-19 
 
 
 
 
Lars Thomsson (C)      
 
 
 
                                                                   
 
                                                                              
 
 

 



 
 
Interpellation  
 
Till        Hälso-sjukvårdsnämndens ordförande Stefaan De Maecker 
 
Om      TBC Och Hepatit B 
 
 
I och med den stora flyktingströmmen till Sverige så har det 
uppdagats att smittor så som TBC och HEPATIT B förekommer i 
landet. 
Vi har bla smitta på boende för flyktingar i Emmaboda där personal 
smittats av TBC. 
 
Jag undrar därför. 
Vilka åtgärder har vidtagits och vilka åtgärder kommer att vidtagas 
för att förebygga och förhindra smittspridning på Gotland. 
 
 
Eva Pettersson (sd) 
                           
   
 
 



   
 
 
 
 
 
 

 
 

Visby 2016-12-19 
 

Interpellation:  Markanvisning och ekonomi  
Till:   Regionstyrelsens ordförande, Björn Jansson 
 
Markanvisning och ekonomi 
 
Region Gotland arbetar med markanvisning på tre sätt; direktanvisning, riktad markanvisning och 
markanvisningstävlingar. Direktanvisning tillämpas idag främst för Gotlandshem, men det är fritt fram för 
vem som helst att söka med ett intressant förslag på hur marken ska bebyggas. 
 
Vi har därtill bestämmelser om att marken ska planeras och bebyggas inom två år, annars blir det 
straffavgift. För syftet med markanvisningen är ju att det ska byggas, annars hade anvisningen inte 
behövts. 
 
Till skillnad från många andra kommuner ställer vi på Gotland inga frågor om hur bygget ska finansieras. 
Frågor ställs om upplåtelseform, beräknad hyra och om utformning. Men inte om finansiering. Detta 
innebär att man kan vinna en markanvisningstävling med ett snyggt hus en bekännelse om att det ska bli 
hyresrätter. Med tiden går man in och säger att det måste bli något annat på marken - hyresrätter blir 
bostadsrätter, studentbostäder blir lägenhetshotell som blir bostadsrätter, osv.  
 
Det blir bakvänt då vi ju tar beslut om en viss inriktning, en inriktning som handlar om de där 
hyresrätterna som behöver komma till - och så står vi där med bostadsrätter och en evighetslång kö till 
kommunala bostäder. 
 
Därför frågar jag: 
 
- Bör vi tänka om när det gäller utformningen av markanvisning beträffande våra försäkringar om att det 

vi anvisar till också blir byggt. 
- Bör vi undersöka hur de som söker anvisning av kommunal mark avser att finansiera sitt byggande för 

att säkerställa att byggandet kommer igång inom tänkt tidsram.  
- Bör vi inte vara strikta med att det verkligen blir till exempel hotell, när detaljplanen säger hotell? 
 
 
Anna Hrdlicka (M) 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
   

Visby 2016-12-19 
 
 
 
Interpellation: Markexploatering - SFS (2014:899) 
Till:  Regionstyrelsens ordförande, Björn Jansson 
 
 
 
Markexploatering - SFS (2014:899) 
  
Sed an  d en  1 jan uar i  2015 gäl ler  en  n ya lag om  kom m un ala m ar kan v isn in gar . (SFS 
2014:899) . Den n a lag h ar  stor  betyd else för  kom m un er n a n är  d et  gäl ler  
exp loater in gsavtal  och  m ar kan v isn in g.  
 
En l igt  Kom m un al lagen  3 kap  9 § ska kom m un fu l lm äk t ige beslu t a i  är en d en  som  avser  
m ål  och  r ik t l in jer  för  ver ksam h eten  - d et  v i l l  säga, b lan d  an n at  m ar kan v isn in gar  och  
exp loater in gsavtal .   
 
Vi  h ar  i  Region  Got lan d  ” Rik t l in jer  för  m ar kexp loat er in g och  för säl jn in g av  m ar k  och  
fast igh eter ”  (an tagen  2012-02-20 och  än d r ad  2014-03-31) .  
 
I ci r ku lär  f r ån  SKL (14:36)  an ges at t  även  om

  

 kom m un er  h ar  an tagn a r ik t l i n jer  som  
upp fy l ler  k r aven  i  d en  n ya lagen  bör  d essa an tas i  f u l lm äk t ige igen . 

M in a f r ågor  t i l l  Björ n  Jan sson  är : 
• Upp fy l l er  vår  n uvar an d e ( r ed iger ad e)  st r ategi  f r ån  2014 d e k r av  som  stäl ls i  

SF2014:899? 
• Avser  Björ n  Jan sson  at t  bef in t l iga r ik t l in jer  skal l  t i l l  f u l lm äk t ige för  at t  god kän n as 

igen ? 
 
 
Anna Hrdlicka (M) 



 
 
 
   
 
 

Visby 2016-12-19 
 
 
Interpellation: Stadsodlingsstrategin och dess genomförande 
Till:  Tekniska nämndens ordförande, Tommy Gardell 
 
 
 
Stadsodlingsstrategin och dess genomförande 
  
Enkel fråga till Tommy Gardell om stadsodlingstrategin.  
 
Under 2016 har en stadsodlingsstrategi antagits. Den går i korthet ut på att alla 
koloniföreningar skall ha samma villkor och likalydande avtal. En stor fråga har också varit 
tillgängligheten då alla föreningar är inhängande med gunnebostängsel och tre rader 
taggtråd. 
 
Det jag nu frågar mig är om det hela är klart och färdigt att implementeras den 1 januari? Hur 
har det gått med avtalsskrivandet? Är det klart och färdigt att köra enligt de nya reglerna från 
den 1 januari 2017?  
   
Vid en snabb översyn av strategin så kan man läsa att den gäller för alla koloniföreningar 
som ligger på allmän platsmark eller parkmark. Inget sägs om de som ligger utom plan - 
vilket ett par av föreningarna gör. Gäller strategin inte dessa föreningar?  
 
Därför undrar jag: 
 
• Hur går det med stadsodlingsstrategin? 

• Kommer alla föreningar att ha samma villkor? 
• Kommer alla föreningar att ha samma kontraktslängd? 
• Kommer alla föreningar att ligga på samma typ av mark, planmässigt?  
• Vad kommer i så fall planändringen att kosta - vem betalar? 
• När beräknas denna förändring gå i mål? 

 
 

 
Anna Hrdlicka (M) 



 
 
 
   
 
 

Visby 2016-12-19 
 
Interpellation: Strategier och näringslivsklimat 
Till:  Björn Jansson 
 
 
 
Strategier och näringslivsklimat 
  
Stab i la och  för u t sägbar a för h ål lan d en  br u kar  var a n ågot  som  gyn n ar  n är in gsl ivet s 
för u t sät tn in gar  at t  u t veck las. Det  kan  gäl la al l t  f r ån  skat t e- och  ar bet slagst i f t n in g t i l l  
m er  lokala för u t sät tn in gar  som  par ker in gsst r ategier  och  för u t sät tn in gar  för  at t  h y r a 
m ar k  för  at t  sät ta up p  en  u t eser ver in g.  
 
De t vå sen ar e är  al l t id  ak tu el la i  Visby . Vi  m in n s 2016 år  r ör a m ed  för  t id igt  in för d a 
par ker in gsavgi f t er  och  stän d iga br åk  om  för u t sät tn in gar  för  u t eser ver in gar . Det  f in n s 
en  st r at egi  för  (säson gsan kn u tn a)  u t eser ver in gar  och  d et  f in n s r egler  och  t id er  för  
par ker in gar . 
 
M en , d å in get  sy stem  är  per fek t  p ågår  ” u t veck l in g”  i n om  båd a om r åd en . Utveck l in g 
som  kom m er  at t  r esu l t er a i  r appor t er  un d er  vår en / för som m ar en . At t  r appor t er n a 
kom m er  sen t  skap ar  or o. Vad  kom m er  at t  gäl l a för  som m ar en  2017? När  kom m er  
besked en ? När  vågar  n är in gsid kar e in vest er a i  u t r u stn in g? Klar ar  m an  at t  få 
u t r ust n in gen  lever er ad  i  t id  om  besked et  d r öjer ? Vad  gäl ler  i  par ker in gsf r ågan ?  
 
För  at t  gju ta ol ja på vågor n a och  för  at t  kun n a ar beta st r uk tu r er at  och  i  d ialog m ed  
boen d e och  n är in gsl iv ; För efal l er  d et  in t e k lok t  at t  r ed an  n u  bestäm m a sig för  at t  
2017 b l i r  et t  år  som  INTE in n ebär  h ast iga beslu t , or d er  och  kon t r aor d er ? Et t  år  d å v i  
t id igt  vet  vad  som  gäl ler ? 
 
  
M in a f r ågor  t i l l  Björ n  Jan sson  är : 
• När  kom m er  en  n y  or d n in g för  u t eser ver in gar  at t  p r esen t er as? 
• När  kom m er  d en  n ya p ar ker in gsst r at egin  at t  p r esen t er as? 

• Kan  d u  tän ka d ig at t  m ed ver ka t i l l  bät t r e för u t sät tn in gar  för  n är in gsl ivet  gen om  at t  
låta 2016 år s r egler  gäl la även  2017? 

 
 
Anna Hrdlicka (M) 
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